
 

 

Bestyrelsesmøde i Friluftsrådet Vendsyssel mandag den 7. december 2020 kl. 17.00-20.00 på 

Rådgivningscenter Nord, Aalborgvej 92, Hjørring. 

Deltagere: Thomas, Betty, Margrethe, Benjamin, Jens 

Afbud: Bo 

 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden 

Den blev godkendt. 

2.  Godkendelse af referatet fra kredsbestyrelsesmødet den 8. oktober 2020 

Det blev godkendt. 

3. Årshjul for 2020-2021 

1. Opdateret pr. 6. december 2020. Den blev tilrettet. Margrethe var med 2. november i Naturparkrådet. 

2. Nye møder i Naturparkrådet. Planlagt til 23. februar og 6. maj 2021. 

3. Årsmøde 2021. Det blev foreslået at udsætte det til 22. marts i stedet for den valgte dato 8. marts. 

    a. Stedet for mødet. Bo Storm spørges. Men det kan også være et nyt sted. 

    b. Invitation til mødet. Måske i en artikel i de lokale ugeaviser. Her kan sekretariatet hjælpe. 

    c. Taler på mødet. Leif Lund Jakobsen Hjørring Kommune blev foreslået. Emne: Naturnationalparker. 

    d. Skriveopgaver til årsberetningen. Disse blev fordelt. Deadline 4. februar. 

   

4. Fokus kommune Læsø 

På kommunens hjemmeside kan man finde en beskrivelse af: 

Udvalg for Læsøs Natur og Landskab 

Kommunalbestyrelsen nedsatte på sit møde i april 2018 et nyt udvalg. 

Det er et såkaldt § 17, stk. 4-udvalg med navnet Udvalg for Læsøs Natur og Landskab 
 
Formålet med det nye udvalg er, at Læsø Kommunalbestyrelse ønsker udarbejdet en samlet og 
sammenhængende landskabsplan inden udgangen af kommunalbestyrelsens funktionsperiode pr. 31. 
december 2021. 

Udvalgets medlemmer er udpeget af Kommunalbestyrelsen med udgangspunkt i, at medlemmerne skal 

repræsentere lodsejere på Læsø. 

Det blev derfor besluttet, at følgende lodsejere skulle have tilbud om repræsentation i udvalget: 

Læsø Landbrug, Strandjægerne; Jagtforeningen Kærene, Skov og Naturstyrelsen samt Læsø Landbrug. 

Medlemmer af Udvalg for Læsøs Natur og Landskab er: 

 Jens Morten Hansen (V) - formand 

 Lars Vilsen 

 Jesper Blom Hansen, Skov- og Naturstyrelsen 

 Henning Johansen, Lodsejerforeningen 



 

 

 Flemming Strøm, Læsø Landbrug 

 Per Ejnar Jacobsen (Jagtforeningen Kærene) 

 Jørgen S. Larsen (Strandjægerforeningen) 

Sekretær for udvalget er  

Leif Ladefoged  

Da Bo havde meldt afbud gennemgik Thomas kort dette punkt ved at henvise til ovennævnte udvalg og 

hvilke sager, det beskæftigede sig med. For eksempel forvaltning af naturområder, skiltning og hegn. 

5. Regionen 

Alle møder aflyst på grund af corona. 

6. Nyt fra NS Vendsyssel 

Hjortevildtgruppe Nordjylland. I denne gruppe, der er underlagt skovbrugerrådet, har Benjamin fået en 

observatørpost. 

7. Nyt fra Friluftsrådet centralt 

1. Mere materiale til velkomstpakken uddelt. Alle har nu fået. 

2. Nyhedsbrev til lokale friluftsråd. Ligger i fællesmappen. 

3. Virtuelt fællesmøde 25. november. Link er udsendt. 

4. Pressemeddelelser 3. december om børn i Danmark og 4. december om ny naturaftale. De kan findes i 

    fællesmappen og på Friluftsrådets hjemmeside.   

5. Ny direktør.  Det blev Winni Grosbøll, tidligere borgmester på Bornholm. 

   

8. Afholdte møder 

1. Fisketrappen i Bindslev 25. november. Thomas refererede fra dette møde. Det er planen at nedlægge 

    trappen og genslynge åen før trappen, så fiskene nemmere kan komme op. En projektgruppe har lavet 

    et forprojekt i samarbejde med Bindslev borgerne.  

2. Naturparkrådet 2. november. Margrethe orienterede fra dette møde. Emnerne var Porten til Naturpark 

    Tolne, status for Brinkhus og græsningsskov, et projekt i Tolne Skov.  Derudover var der beretninger 

    fra 4 arbejdsgrupper, nemlig Natur og Landskab, Formidling, Friluftsliv og Kulturarv. Endelig var der nyt 

    om naturparkpas og den vilde natur i Tolne. 

 9. Nyt fra kommunerne 
Hjørring Kommune 
1. Multifunktionel jordfordeling. Thomas omtalte denne sag fra Astrup, hvor man vil lave en mountainbike 
    bane fra Slotved Skov til Baggesvogn. Også rideruten er involveret. 
2. Kajaksejlads i Uggerby Å. Igen refererede Thomas. Lystfiskerne er ikke interesseret i mere sejlads, og 
    Friluftsrådet kan heller ikke anbefale, at der gives yderligere tilladelser. 
3. Tilladelser og lovliggørelser. Margrethe orienterede. Hjørring Kommune har givet dispensation til 
    ride rute, trappe og skiltning ved Kodals fredningen nord for Løkken. Lodsejerne er utilfredse med det 
    slid, som ryttere og paraglidere forårsager på skrænten. 
Brønderslev Kommune. 
Canapé arbejdsgruppen. Intet nyt her. Vi afventer referat. 



 

 

Frederikshavn Kommune.  

Møde i grønt råd 24. november. Thomas har sendt referat efterfulgt af Bettys skriftlige bemærkninger. Hun 

havde problemer med at følge dette digitale møde. 

Læsø Kommune. 

Se punkt 4 ovenfor. 

 

10. Nyt om fredninger 

Hegning i Tversted. Thomas orienterede om denne sag, der nu er afgjort. Der er givet tilladelse til 

islandsheste, men ikke vildheste. Og hegnet er forsynet med ekstra låger. 

 

11. Næste møde 

3. februar 2021. 

12. Eventuelt 

Intet. 

Jens Kølbæk 


